



「優質教育基金電子學習撥款計劃—提供流動電腦裝置及上網支援」(2024/25 學年)

借用設備 意向調查

各位家長：

優質教育基金（基金）由 2024/25 學年開始推行一項為期三年的撥款計劃，資助學校購買流動電腦裝置供有經濟需要的學生**借用**，以及向因居住環境所限而未能獲得合適上網服務的有經濟需要學生提供無線網絡路由器及流動數據卡**借用**，讓學生獲得平等的電子學習機會。

申請資格：

- ✓ 正領取社會福利署的綜合社會保障援助（綜援） 或
- ✓ 學生資助處的學校書簿津貼（書簿津貼）全額或半額資助 或
- ✓ 如學生家庭有實際經濟困難，但基於特殊情況未有領取綜援或書簿津貼，可向本校提供說明或補充資料。（教育局為本校提供有限的名額，讓學校可按校本準則，以幫助有需要的學生。）

（注意：若在過往已成功申請「關愛基金援助項目」購買流動裝置的學生，不能參加是次借用計劃。除非過去曾透過關愛基金援助項目購置的流動電腦裝置，於在本學年計已使用了超過三年，並且無法使用或不適用於學校的新教學需要。）

本校現向家長了解學生是否有需要申請借用相關設備，請家長於 2025 年 2 月 17 日或之前填妥電子通告。而回覆有需要申請借用流動電腦裝置及／或上網支援的家長，將於稍後時間收到正式借用申請表，以進一步確認閣下的申請。屆時需一併交回有關資格證明文件（綜援或書簿津貼的申請結果通知書）或提供補充資料作說明。

如有查詢，請致電學校(2527 2427)與陳廷軒老師／韓江老師聯絡。

陳廷軒老師

資訊科技主任

2025 年 2 月 11 日

回條

收到 貴校「優質教育基金電子學習撥款計劃—提供流動電腦裝置及上網支援」(2024/25 學年)借用設備意向調查」通告[編號(IT 24-25/02)]，對有關詳情亦已知悉。

借用申請資格包括正領取社會福利署的綜合社會保障援助(綜援)或學生資助處的學校書簿津貼(書簿津貼)全額或半額資助。如學生家庭有實際經濟困難，但基於特殊情況未有領取綜援或書簿津貼，可向本校提供說明或補充資料。

(注意：若在過往已成功申請「關愛基金援助項目」購買流動裝置的學生，不能參加是次借用計劃。除非過去曾透過關愛基金援助項目購置的流動電腦裝置，於在本學年計已使用了超過三年，並且無法使用或不適用於學校的新教學需要。)

本人的回覆如下：(請在適當方格內加✓)

- 不參加。
 申請參加。

[將於稍後時間收到正式借用申請表，以進一步確認閣下的申請。屆時需一併交回有關資格證明文件(綜援或書簿津貼的申請結果通知書)或提供補充資料作說明。]

學生姓名：_____ 班別：_____ 學號：_____

家長或監護人簽名

日期：_____

(請於 2025 年 2 月 17 日或之前填妥電子通告。)



Quality Education Fund e-Learning Funding Programme—
Provision of Mobile Computer Devices and Internet Services Support
(2024/25 School Year)

Dear Parents,

The Quality Education Fund (QEF) has implemented a three-year funding programme starting from the 2024/25 school year, to subsidise schools to purchase mobile computer devices to loan to needy students, and to provide portable WiFi routers and mobile data cards for students who are unable to acquire appropriate Internet services due to the constraints in their living environment, so that all students have equal opportunities in accessing e-learning.

Eligibility to apply:

- ✓ Those receiving the Comprehensive Social Assistance (CSSA) from the Social Welfare Department;
- ✓ Those receiving full grant/half grant of the School Textbook Assistance Scheme (STAS) from the Student Finance Office; or
- ✓ Those having financial difficulties but not eligible to the School Textbook Assistance Scheme (STAS) due to special circumstances. (The Education Bureau provides limited quotas for our school to help students according to school-based criteria.)

(Note : Student beneficiaries should not have received similar government assistance before, including the CCF Assistance Programme. For students who have already acquired mobile computer devices under the CCF Assistance Programme, schools could apply for the Funding Programme to purchase suitable devices to loan to them provided that their devices have been used for more than three years and are unable to operate / meet the schools' new learning and teaching requirements.

Please return this circular on or before 17 February 2025. For those who need to apply for the programme, you will receive an official application form to confirm your registration. Please bring along the relevant documents (Registration result of CSSA/STAS) or provide supplementary information for clarification.

For any inquiries, please contact Mr. Chan Ting Hin or Mr. Hon Kong at 2527 2427.

Mr. Chan Ting Hin

Head of Team of Information Technology

Reply Slip

I have read and I acknowledge the “Quality Education Fund e-Learning Funding Programme— Provision of Mobile Computer Devices and Internet Services Support”. (IT 24-25/02)

The eligibility of application includes those receiving the Comprehensive Social Assistance (CSSA) from the Social Welfare Department and those receiving full grant/half grant of the School Textbook Assistance Scheme (STAS) from the Student Finance Office. Those having financial difficulties but not eligible to the School Textbook Assistance Scheme (STAS) due to special circumstances can provide supplementary information to our school.

(Note :Student beneficiaries should not have received similar government assistance before, including the CCF Assistance Programme. For students who have already acquired mobile computer devices under the CCF Assistance Programme, schools could apply for the Funding Programme to purchase suitable devices for loan to them provided that their devices have been used for more than three years and are unable to operate / meet the schools’ new learning and teaching requirements.)

Please select your choice (*Tick in the appropriate box*)

I will not apply for the Quality Education Fund.

I will apply for the Quality Education Fund.

[An application form will be distributed later to further confirm. You will be required to hand in the relevant eligibility documents (CSSA or School Textbook Assistance Scheme application result) or provide supplementary information for clarification.]

Name: _____

Class: _____

Class number: _____

Parent’s signature

Date: _____

(Please return this circular on or before 17/02/2025)